
 
 

18. juli 2013 

 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut i henhold til § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut: 

 

1. Har Naalakkersuisut planer om at tildele fiskere med fartøjer på over 6 meter en 

minimumkvote for hellefisk? 

 

2. Har Naalakkersuisut planer om, at tilbagekalde eller annullere de kvoter for hellefisk 

for kystnært fiskeri, som større selskaber har opkøbt fra enkelte fiskere, der har 

fartøjer på over 6 meter. 

(Karl-Kristian Kruse, Siumut) 

 

Begrundelse for spørgsmål 1.: 
Jeg stiller spørgsmålet, fordi jeg mener, at man ved at sætte en minimumkvote for hellefisk, kan 

sikre et rentabelt erhverv for fiskere med fartøjer på over 6 meter. 

 

Begrundelse for spørgsmål 2.: 
I de senere år har større selskaber opkøbt kvoter for hellefisk for kystnært fiskeri og har fortsat 

mulighed for flere opkøb. Jeg mener, at man bør stoppe denne udvikling, for at undgå en forværring 

af forholdene for de enkelte fiskere som fisker efter hellefisk. Det er muligt, at det vil koste 

samfundet midler, hvis man skulle tilbagekalde eller annullere de opkøbte hellefiske-kvoter, der er 

opkøbt af større selskaber, men jeg mener, at det på sigt kan betale sig, eftersom antallet af enkelte 

fiskere vil kunne holdes på et forsvarligt niveau til gavn for hele samfundet. 

 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


